

تعميم - Circular  
إجراءات السفر لسلطنة عُمان – كوفيد-١٩  
Air Travel Procedures to the Sultanate of Oman – COVID-19

**Date:** 10 December 2020

**Effective date:** 10 December 2020

**To:** Airlines Operating in the Sultanate of Oman

التاريخ: ١٠ ديسمبر ٢٠٢٠ م

تاريخ الصلاحية: ١٠ ديسمبر ٢٠٢٠ م

إلى: كافة شركات الطيران العاملة في سلطنة عُمان

Based on the decision of the Supreme Committee for dealing with (COVID-19), the Civil Aviation Authority would like to notify all airlines operating in the Sultanate of Oman the following:

بناء على قرارات اللجنة العليا المكلفة ببحث آلية التعامل مع التطورات الناتجة عن انتشار فيروس كورونا (كوفيد ١٩)، تود هيئة الطيران المدني إحاطة كافة شركات الطيران العاملة في السلطنة بما يلي:

**First: Flights operation:**

أولاً: تشغيل الرحلات الجوية:

1. The scheduled international flights will continue to operate by the designated national air carriers of each country according to the agreed upon coordination with the countries taking into account the applicable procedures in each country for operating of scheduled flights.
2. Due to the ongoing implementation of COVID-19 precautionary measures, and as exception from the air transport rights between the Sultanate and a number of countries, the flights will continue to operate according to bilateral coordination.

١. تستمر الرحلات الدولية المنتظمة بين السلطنة والدول التي يتم التنسيق معها للتشغيل وذلك بواسطة الناقلين الوطنيين للسلطنة وشركات الطيران الوطنية للدول، مع الأخذ في الاعتبار إجراءات تشغيل الرحلات المجدولة المعمول بها.  
٢. نظراً لاستمرار تطبيق الإجراءات الاحترازية للحد من انتشار جائحة كوفيد-١٩، واستثناءً من حقوق النقل الجوي بين السلطنة وعدد من دول العالم، تستمر الرحلات الدولية المنتظمة بين السلطنة وهذه الدول وفقاً للتنسيق الثنائي.

**Second: Passengers arriving to Oman:**

ثانياً: المسافرين القادمون إلى السلطنة:

1. GCC citizens, residents with valid residency permits and passengers with valid visa are allowed to enter the Sultanate without prior approval.
2. A COVID-19 PCR test before departure to the Sultanate of Oman is not required.
3. All passengers arriving to the Sultanate of Oman are required to have international health insurance covering the cost of treatment from Covid-19 for one month except for citizens, GCC nationals and passengers with free treatment card.

١. يسمح للمواطنين الخليجيين والمقيمين الذين لديهم إقامات سارية المفعول وحاملي التأشيرات بدخول السلطنة دون الحاجة إلى موافقة مسبقة.  
٢. عدم إلزامية اشتراط فحص البلمرة (PCR) كوفيد - ١٩ قبل الوصول الى السلطنة.  
٣. وجوب التأمين الصحي الدولي الذي يغطي تكاليف العلاج من كوفيد-١٩ لمدة شهر واحد على جميع القادمين إلى السلطنة عدا العُمانيين ومواطني دول مجلس التعاون وحاملي العلاج المجاني.

## تعميم - Circular

إجراءات السفر لسلطنة عُمان – كوفيد-١٩

### Air Travel Procedures to the Sultanate of Oman – COVID-19

4. Before departure to the Sultanate of Oman, passengers must complete pre-registration via <https://covid19.emushrif.om/traveler/travel> for the PCR test in Oman, pay the twenty five (25) OMR test fees and download Tarassud+. Airlines must not check in any passenger who did not complete this requirement.
  5. Passengers arriving to the Sultanate of Oman for a period up to seven (7) days are subject to COVID-19 PCR test on arrival.
  6. Passengers arriving to the Sultanate of Oman for a period more than seven (7) days are subject to COVID-19 PCR test on arrival, (Tarrasud+) bracelet, quarantine for seven (7) days and COVID-19 (PCR) test on the eighth day.
  7. Aircraft crews, and children from aged 15 years and less are exempted from COVID-19 PCR test and Tarassud+ bracelet.
  8. Aircraft crew are exempted from the quarantine and subject to the precautionary measures issued by the Ministry of Health.
  9. Diplomats working at foreign embassies accredited to the Sultanate of Oman and diplomats visiting the Sultanate are exempted from the COVID-19 requirements for passengers to and from Oman.
٤. وجوب التسجيل المسبق قبل السفر بواسطة الرابط <https://covid19.emushrif.om/traveler/travel> لفحص البلمرة (PCR) الذي سيجرى بعد الوصول إلى المطار في السلطنة ودفع خمسة وعشرون (٢٥) ريال رسوم الفحص وتنزيل تطبيق ترصد+ وعلى شركات الطيران التأكد من عدم تسجيل إجراءات السفر مالم ينهي المسافر هذا الإجراء.
  ٥. يخضع جميع القادمين الى السلطنة لمدة من يوم واحد (١) الى سبعة (٧) أيام لفحص البلمرة (PCR) عند الوصول الى مطار السلطنة.
  ٦. يخضع القادمون الى السلطنة لمدة ثمانية (٨) أيام فأكثر لفحص البلمرة (PCR) عند الوصول الى مطار السلطنة ولبس السوار الإلكتروني مع الالتزام بالحجر الصحي لمدة سبعة (٧) أيام وإعادة فحص البلمرة (PCR) لكوفيد-١٩ في اليوم الثامن.
  ٧. يستثنى طواقم الطائرات والأطفال من عمر ١٥ سنة فأدنى من فحص البلمرة (PCR) ومن لبس السوار الإلكتروني.
  ٨. تستثنى طواقم الطائرات من الحجر الصحي ويطبق عليهم التدابير الاحترازية الصادرة عن وزارة الصحة المخصصة لطواقم الطائرة.
  ٩. يستثنى الدبلوماسيون العاملون في السفارات الأجنبية المعتمدة لدى السلطنة والدبلوماسيون الزائرون للسلطنة من الإجراءات المعمول بها لدخول وخروج المسافرين.

#### Third: Departing Passengers from Oman:

1. Omani citizens shall have health insurance covering COVID-19 valid in the country they are travelling to.
  2. Passenger shall comply with the requirements of the country they are traveling to.
١. الزامية وجود تأمين صحي دولي يغطي كوفيد-١٩ للعمانيين في الدولة الراغبين بالسفر إليها.
  ٢. يتحمل المسافر الالتزام بشروط الدولة الراغب بالسفر إليها

**تعميم - Circular**  
**إجراءات السفر لسلطنة عُمان – كوفيد-19**  
**Air Travel Procedures to the Sultanate of Oman – COVID-19**

**Airlines must take the necessary measures to ensure that the requirements to enter the Sultanate under this circular are implemented. Legal action will be taken against the offending airlines.**

على شركات الطيران اتخاذ كافة التدابير اللازمة للتأكد من التزام المسافرين القادمين الى السلطنة على متن رحلاتها بالمتطلبات الواردة في هذا التعميم وسيتم اتخاذ الإجراءات القانونية تجاه شركات الطيران المخالفة.

Thank you for your cooperation.

شاكرين لكم تعاونكم.



**هيئة الطيران المدني**  
**Civil Aviation Authority**